AWARD CITATION

Surname, name and middle name FILYAEV GRIGORY IVANOVICH 1.

2. Rank Major

Position and unit 3. Commander of 711 rifle Suvorov III class order

regiment, 215 rifle "Smolensk" Red Banner division.

is recommended for order "RED BANNER"

Birth year 1911 4.

5. Nationality Russian

Party membership 6. VKP(b) member since 1938

Participation in the civil war and later in defence of USSR, in Patriotic war 7. In Patriotic war since 31 July 1941

Wounds and contusions 8. Light wound on 10.10.1942

9. In Red Army service since 1933

10. Drafted by which induction station Astrakhan toen military commissariat

11. Previous awards

1) "Red Banner" decree #012 on 10.10.1942 by Don front. 2) "Patriotic war II class"" decree #038 in 28.03.1943 by 5 army. 3) "Red Star" decree #0109 on 28.10.1943 by 51 army. 4) medal "For Stalingrad defence".

12. Awardee's and his family permanent home address

intentionally obscured

I. Brief and specific description of the personal feat or merits

Major FILYAEV arrived to the regiment on 05 January 1945. In the short period of the preparation for the offensive, he become well acquainted with the personnel and their combat training routines. He took all the necessary measures for preparing his regiment for the complexity of the forthcoming offensive operation.

As the result of this effort, as well as the tight operation control during the operation, 711 rifle regiment achieved great combat success. Starting from the second echelon position on 16 January 1945, the regiment exploited the initial success and broke through the strongly fortified enemy positions utilising tight combat coordination with the armour and artillery units. The regiment reached the city of Insterburg and participated in its capture.

Personally, comrade FILYAEV led his unit exceptionally well and exhibited courage and bravery, by constantly being present at his observation post in close proximity to the enemy.

For success achieved in the combat, for exhibited courage and bravery, Major FILYAEV deserves state award - order "RED BANNER".

Commander of 215 rifle "Smolensk" Red Banner division

Hero of Soviet Union

Major General " February 1945 signature /KAZARYAN/



He deserves order "RED BANNER"

Commander 72 rifle "Kovno" Red Banner corps Hero of Soviet Union Major General signature /KAZANTSEV/

16 February 1945		

Awarded with order "RED BANNER" by the decree # 09/n issued by 5 Army on 29 January 1945.

Head of personnel department

Captain of army service corps signature /MOZIN/



10 387/	R Mpuress #09 29.1.45
18/ 1	все графы заполнять полностью
	НАГРАДНОЙ ЛИСТ 168
	1. Фамилья; имя и отчество ФИЛЯЕВ ГОИГОРИЙ И Ванович
	2. Звание м а й о р 3. Должность, часть командир 711 стрелко вого орлена Суворо ва Ш-й степени полка, 215 стрелко вой Смоленской крас-
	Представляется к <u>орден у "красного энамени."</u> 4. Год рождения 1911 5. Национальность Русс ний с и и и проделения проделения представляется в
	4. Год рождения 1911 5. Национальность Русс кий 6. Партийность Пен ВПО 7. Участие в гражданской войне, последующих боевых действиях по защите СССР и Отечественной
*	войне (где, когда) В Стечественной войнес 31.07.1941 года
6	8. Имеет ли ранения и контузии в Отечественной войне Ранен легко 10-10-1942 г.
8	9 Скакого времени в Красной Армии с 1933 г. 10. Каким РВК призван АСТРАХАНСКИМ
n 038	11. Чем ранее награжден (за какие отличия) Ко.Зи." пр. Дом. сру 012 10.10.42 21 013 201" па 51 Арм. 28.03.432. 3) "Ко. Зеегори" пр 51 А и 0109 28.10.43 ч) Мед "Зи оборому Скамищен
/ t	12. Постоянный домашний адрес представляемого к награждению и адрес его семьи
	13. Место рождения
0	
2	1. КРАТКОЕ, КОНКРЕТНОЕ ИЗЛОЖЕНИЕ ЛИЧНОГО БОЕВОГО ПОДВИГА ИЛИ ЗАСЛУГ
B .	Майор ФИЛЯЕВ прибыт в полк 5 янгаря 1945 г. за короткий срок по нацала настипательных операций он с мел хорошо ознакомиться как с лачным составом, так и состоянием бое той подгото жи и принять необходимые меры, чтобы целиком подгото жить полк к сложным бое вым операциям.
* * * * * * * * * * * * * * * * * * *	В рез жытате этого, а также четкого оперативного руководства в ходе бое вых наступательных операций, -711 стрелковый полк имел большие боевые успехи. Раз выя наступление из вгорого эшалона с 16 Января 1945 г., 711 стрелковый полк, умело взеимодействуя с артиплерией и танками, прорвал сильно-укрепленные рубеже обороны противника и вышел к гор. Инстербург и участвовал в его взятии. Лично тов филятв, помимо умелого и четкого руководства, проявил в этих боях смелость и мужество, непрерыню находясь на НГ, в
P	близком соприкосновении с противником. За успешные боевые операции, смелось и мужество, проявленные при этом, майор ФИЛЕВ достойн награждения орденом: "КРАСНОГО З Н А М Е Н И
	CTPE CKOMANAP OF CTP CMCA- KP3H- IM BISIM PARASAPSH TO COESS TOWNS AS APSH T
	" "Фе възгя 1945 г.
	командир'

